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Protokół Nr XIII /2012 
 

z przebiegu obrad XIII zwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Łęknicy, odbytej  
w dniu  29 lutego 2012r. w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego w Łęknicy. 

 
Otwarcia sesji o godz. 9:00 dokonał Przew. Rady Miejskiej p. Jan Andrzejewski, który 
stwierdził, że na stan 15 radnych w sesji uczestniczy 13 radnych, wobec czego obrady sesji i 
podejmowane uchwały są prawomocne. 
 
Nieobecni: 

1. Ewa Marcela  
2. Robert Pietrzak 

Ponadto w obradach sesji uczestniczyli zaproszeni goście wg załączonej listy obecności. 
 
Przewodniczący poinformował, że na stole prezydialnym wyłożony jest do wglądu protokół z 
przebiegu obrad ostatniej sesji Rady. Można zapoznać się z jego treścią i zgłosić ewentualne 
uwagi. 
 
Rada Miejska uczciła minutą ciszy śmierć dwóch zasłużonych honorowych mieszkańców 
Łęknicy. 
 
Przew. RM przedstawił porządek obrad XIII sesji Rady Miejskiej: 
 
1. Otwarcie sesji. 
2. Informacja o działalności Burmistrza. 
3. Zapytania i interpelacje. 
4. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej w Łęknicy na 2012r. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2012 rok 

oraz przedłożenia planów pracy Komisji stałych Rady Miejskiej na 2012 rok. 
7. Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej w 2011 roku. 
8. Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji Budżetu, Gospodarowania Mieniem 

Komunalnym, Inwestycji, Gospodarki Przestrzennej, Komunalnej i Rolnictwa za 2011 rok 
9. Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji Kultury, Oświaty, Zdrowia i Pomocy 

Społecznej oraz Porządku Publicznego za 2011 rok. 
10. Przyjęcie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii za 

2011 rok. 
11. Przyjęcie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych za rok 2011. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na terenie miasta Łęknica na 2012 rok. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie poparcia apelu do Prezesa Rady Ministrów Rzeczypospolitej 

Polskiej o opracowanie rządowego programu systematycznego pogłębiania koryta rzeki 
Nysy Łużyckiej. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłaty targowej w drodze inkasa, 
wyznaczenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso oraz wyznaczenia terminu 
płatności dla inkasentów. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości rekultywowanych 
gruntów po składowiskach odpadów. 



2 

 

16. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
bezprzetargowe oddania w użytkowanie nieruchomości stanowiących mienie komunalne 
Gminy Łęknica. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Żarskiemu. 
18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Łęknicy. 
19. Analiza oraz zajęcie stanowiska dotyczącego protokołu pokontrolnego z przeprowadzonej 

kontroli w 2011 roku przez Regionalną Izbę Obrachunkową. 
20. Wnioski i informacje. 
21. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
22. Zamknięcie obrad sesji. 
 
 
Przew. RM p. Jan Andrzejewski zapytał czy są jakieś uwagi do proponowanego porządku 
obrad. 
Przew. RM poddał pod głosowanie  porządek obrad. 
Rada jednogłośnie przy 13 głosach „za” przyjęła porządek obrad. 
 
 
Do pkt 2 
____________________ 
Radni w materiałach na sesję otrzymali informację o działalności Burmistrza w okresie 
między sesjami (informacja stanowi załącznik do protokołu). 
Burmistrz p. Jan Bieniasz uzupełnił swoją informację: 
1) W lutym odbyło się spotkanie z pełnomocnikiem Prezydenta Fundacji Ekologii w 

sprawie Parku Mużakowskiego i parku Łuku Mużakowa, który był zainteresowany 
funkcjonowaniem a jednocześnie promowaniem ekologii tego parku, który działa przy 
Prezydencie Polski. 

2) W piątek i sobotę (25-26.02.2012r.) gościliśmy przedstawicieli wszystkich miast i miejsc 
wpisu UNESCO z kraju i gości z Niemiec. Corocznie odbywa się takie walne zebranie, 
na którym są przedstawiane plany pacy, ewentualnie sprawy finansowe związane z 
funkcjonowaniem miejsc i miast wpisu UNESCO.  

3) w dniu 28 luty 2012r. odbyło się walne zgromadzenie spółki z o.o. Łużyckiego Związku 
Gmin, na którym został wybrany kontrahent do realizacji zadania w Marszowie. Zadanie 
już nabiera tempa. Prezes spółki powiedział, że już przystąpili do planów i organizacji 
rekultywacji wysypiska w Łęknicy. 

Radny p. Bogusław Junke poprosił o wyjaśnienie punktu dotyczącego spotkania w Urzędzie 
Marszałkowskim na temat gospodarki odpadami w rozbiciu na regiony. 
Burmistrz wyjaśnił, że województwo podzielone jest na cztery regiony i chodziło o 
dopasowanie przynależności gmin do poszczególnych regionów. Część południowa 
podzielona jest na dwa regiony, region trzeci nowosolski czyli tam gdzie jest TED, i region 
czwarty czyli nasz, który będzie oparty o Marszów. Gminy, które w tej chwili nie są ŁZG 
będą korzystały z Marszowa i do niego przypisane. Całe województwo zostało podzielone na 
cztery regiony pod względem całej gospodarki odpadami. Zarząd ŁZG oraz przedstawiciele 
gmin kompleksowo zajmą się planami gospodarki odpadami, ogłaszaniem przetargów żeby 
sytuacja była podobna w całym Łużyckim Związku Gmin. 
Radny p. Andrzej Marszałek zapytuje czego dotyczyło: 

1) spotkanie burmistrzów i wójtów powiatu żarskiego oceniające działalność w stanie 
zagrożenia; 
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2) spotkanie w Urzędzie Marszałkowskim na temat środków finansowych i projektów dla 
OPS- u. 

 
Ad.1 
 
Burmistrz wyjaśnił, że spotkanie burmistrzów i wójtów odbyło się w Bogumiłowie. Starosta 
jako szef nadzorujący obronę cywilną jest zobligowany do zorganizowania takiego spotkania 
raz na kwartał lub raz na pół roku. Podczas spotkania jest symultanicznie pokazane jak 
działać podczas np. katastrofy, powodzi, jakie czynności poczynić, kogo powiadomić, skąd 
wziąć pomoc. Przedstawiciele ze starostwa i straży pożarnej przedstawiają co mogą w tym 
temacie udostępnić, jak pomóc. 
 
Ad.2 
Burmistrz powiedział, że Ośrodek Pomocy Społecznej złożył deklarację na uczestnictwo w 
realizacji tego projektu. Było omawiane w jaki sposób gminy, czy też jednostki  mogą to 
realizować. Jak będzie dokładnie wiadomo jakie będą potrzebne środki finansowe, bo jest to  
wkład własny w granicach 10,5%, a reszta jest z Urzędu Marszałkowskiego, wówczas  razem 
z panią kierownik OPS-u przedstawi projekt. Jest to dość ciekawy projekt, bo jest płacony 
zaliczkowo podobnie jak te szkolne projekty. Grupa ludzi, która zajmuje się projektem OPS 
jest bardzo mobilna i bardzo pomocna, w każdej chwili służą pomocą czy przyjazdem na 
teren gminy żeby pomóc w realizacji tego zadania. Główne zalecenia są takie aby 
maksymalnie wykorzystywać to przez mieszkańców, czy dla mieszkańców i nie angażować 
firm zewnętrznych tzn. nie robić to w formie kursów, szkoleń tylko w formie cyklicznych 
przygotowań przez grupę mieszkańców. Warunkiem otrzymania środków jest to, że musi w 
tym brać udział 10% osób niepełnosprawnych. 
 
Radny p. Artur Rygiel zapytuje o zarządzenie w sprawie przyznania dotacji na realizację 
zadania z zakresu rozwoju sportu. 
Burmistrz wyjaśnił, że przy budżecie zawsze jest pewna kwota pieniędzy, która jest 
przeznaczona na współpracę z organizacjami pozarządowymi i co jakiś czas organizacje 
pozarządowe zwracają się do nas o dofinansowanie swoich działań statutowych, które służą 
też zadaniom gminy. ŁKS zwrócił się o dofinansowanie obozu kondycyjnego w Borowicach. 
W ramach konkursu ofert przyznano 2.000zł, a koszt całkowity wynosił ok. 15.000zł. 
Radny A.Marszałek wyjaśnił, że środki pochodziły z Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, ponieważ wyjazd był realizowany z programem 
profilaktycznym. 
Radny p. Włodzimierz Pinkowski zapytuje o zarządzenie w sprawie ogłoszenia wykazu 
nieruchomości zabudowanych przeznaczonych do najmu, dzierżawy, sprzedaży. 
Burmistrz wyjaśnił, że zgłosili się reprezentanci kościoła o skorzystanie z byłej części 
stołówki po byłej strażnicy na stołówkę charytatywną.   
 
 
Do pkt  3, 4 
____________________ 
Przew. RM p. Jan Andrzejewski zwrócił się do radnych, czy mają jakieś zapytania i 
interpelacje. 
Radny p. Marek Małecki zapytuje czy została skończona siłownia i czy będzie pilnowana, czy 
będzie jakiś opiekun tej siłowni. 
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Burmistrz powiedział, że remont jeszcze trwa. Rozmawiał z dyrektorem OKSiR i na pewno 
będzie bardziej nadzorowana. 
Radny M. Małecki zapytuje czy będzie czynne boisko wielofunkcyjne, czy będzie je ktoś 
nadzorował i czy za odpłatnością. 
Burmistrz p. Jan Bieniasz poinformował, że na dzień dzisiejszy nie są przewidywane jakieś 
odpłatności. Co do dozorowania trudno jest powiedzieć, ponieważ w  tej chwili jest to sprawa 
majątku szkoły.  
Radny p.Krzysztof Wawruch zapytuje o monitoring dróg „pokopalnianych”, czy ktoś to 
pilotuje , czy będzie coś w tej sprawie robione, czy te drogi będą poprawiane. 
Burmistrz wyjaśnił, że rozmawiał z wykonawcą i jest umówiony, że dalszy etap odtwarzania 
tych dróg czy remontów będzie robiony. 
Radny p. Andrzej Marszałek zapytuje czy można by było przejrzeć i załatać duże dziury w 
jezdniach, które powstały po zimie. 
Pani Krystyna Góra powiedziała, że MZK postara się tą sprawę załatwić. 
Radny p.Włodzimierz Pinkowski zapytuje czy droga krajowa 12 należy już do gminy. 
Burmistrz wyjaśnił, że formalnego przekazania nie było, nie otrzymał jeszcze żadnego pisma 
w tej sprawie.  
Radny W.Pinkowski zapytuje co z mostem na Nysie Łużyckiej, czyj to będzie most i kto go 
będzie remontował. 
Burmistrz powiedział , że most będzie należał do gminy. Most jest po kapitalnym remoncie. 
 
 
 
Do pkt 5 
____________________ 
Radni w materiałach na sesję otrzymali projekt uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy 
Rady Miejskiej w Łęknicy na 2012 rok. 
Komisje RM pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 
Przew. RM zapytał czy ktoś chce zabrać głos w tej sprawie. 
Radny p. Andrzej Marszałek powiedział, że w planie pracy komisji budżetowej w marcu jest 
zapisany punkt „Ocena stanu zabezpieczeń i zagrożeń przeciwpowodziowych”.  
Łęknica jest bezpośrednio zagrożona powodzią i dlatego chcielibyśmy wiedzieć jak jest ona 
kompleksowo zabezpieczona. Podczas ostatniej powodzi dzięki inwestycji jaką była 
obwodnica mieliśmy sprzęt,  piasek i żwir. Bazar, z którego otrzymujemy budżet jest 
szczególnie zagrożony więc chcielibyśmy otrzymać informację jak to jest zrobione, czyli 
całkowity plan o zabezpieczeniach, skąd wziąć sprzęt, żwir, ewentualnie jak to mamy 
zabezpieczyć. 
 
Radny A.Marszałek wnioskuje, aby do planu pracy Rady Miejskiej w miesiącu maju dopisać 
„Informacja o stanie zabezpieczeń przeciwpowodziowych”. 
 
Przew. Rady Miejskiej p. Jan Andrzejewski poddał pod głosowanie kto jest za dopisaniem do 
planu pracy Rady Miejskiej miesiącu maju punkt 3. o brzmieniu „Informacja o stanie 
zabezpieczeń przeciwpowodziowych”.  
Propozycja została przyjęta jednogłośnie przy 13 głosach „za”. 
 
Przew. RM odczytał i poddał pod głosowanie uchwałę Nr XIII.94.2012 w sprawie uchwalenia 
planu pracy Rady Miejskiej w Łęknicy na 2012 rok. 
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Uchwała została podjęta jednogłośnie przy 13 głosach „za” i stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Do pkt 6 
____________________ 
Radni w materiałach na sesję otrzymali projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy 
Komisji Rewizyjnej na 2012 rok oraz przedłożenia planów pracy Komisji stałych Rady 
Miejskiej na 2012 rok. 
  
Przew. RM p. Jan Andrzejewski poinformował, że  Komisje RM pozytywnie zaopiniowały 
projekt uchwały.  
Przew. Rady Miejskiej odczytał i poddał pod głosowanie Uchwałę Nr XIII.95.2012 w sprawie 
zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2012 rok oraz przedłożenia planów pracy 
Komisji stałych Rady Miejskiej na 2012 rok.  
 
Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosach „za”. Uchwała stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
 
Do pkt 7 
____________________ 
Radni w materiałach na sesję otrzymali sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej w 
2011 roku. 
 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej p. Janina Ganczar zapytała czy są jakieś uwagi do 
działalności komisji i przedłożonego sprawozdania. 
Żadnych uwag nie wniesiono. 
  
Przew. Rady Miejskiej odczytał i poddał pod głosowanie sprawozdanie z działalności Komisji 
Rewizyjnej w 2011 roku. 
Sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie przy 13 głosach „za” i stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił 10 min. przerwy. 
Przew. RM p. Jan Andrzejewski wznowił obrady sesji po przerwie. 
 
Do pkt 8 
____________________ 
Radni w materiałach na sesję otrzymali sprawozdanie z działalności Komisji Budżetu, 
Gospodarowania Mieniem Komunalnym, Inwestycji, Gospodarki Przestrzennej, Komunalnej 
i Rolnictwa za 2011 rok. 
 
Przew. RM p. Jan Andrzejewski poinformował, że  Komisje RM  zapoznały się ze 
sprawozdaniem. 
Przew. Komisji Budżetu,  Gospodarowania Mieniem Komunalnym, Inwestycji, Gospodarki 
Przestrzennej, Komunalnej i Rolnictwa powiedział, że komisja szczególny nacisk kładzie na 
inwestycje w mieście i wielokrotnie spotykała się z p. M. Perczyńskim w tej sprawie. 
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Przew. Rady Miejskiej odczytał i poddał pod głosowanie sprawozdanie z działalności Komisji 
Budżetu, Gospodarowania Mieniem Komunalnym, Inwestycji, Gospodarki Przestrzennej, 
Komunalnej i Rolnictwa za 2011 rok. 
Sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie przy 13 głosach „za” i stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
 
Do pkt 9 
____________________ 
Radni w materiałach na sesję otrzymali sprawozdanie z działalności Komisji Kultury, 
Oświaty, Zdrowia i Pomocy Społecznej oraz Porządku Publicznego za 2011 rok. 
 
Przew. RM  poinformował, że  Komisje RM  zapoznały się  ze sprawozdaniem. 
 
Z-ca Przew. Komisji Kultury, Oświaty, Zdrowia i Pomocy Społecznej oraz Porządku 
Publicznego p. Bogusław Junke powiedział, że Komisja jest bardzo rozbudowana i wiele casu 
poświęcała na komisje wyjazdowe po Łęknicy aby pokazywać pewne sprawy które są 
bolączką mieszkańców. Również oczkiem w głowie komisji była sprawa budynku po byłej 
strażnicy, a właściwie przeprowadzenie modernizacji tego budynku z przeznaczeniem na 
ośrodek zdrowia. Komisja na bieżąco prosi p. M.Perczyńskiego - Inspektora UM o  
informacje jak przebiega remont, ponieważ jest to ważna sprawa. W najbliższym czasie 
komisja planuje również tam iść i zobaczyć jak będzie to wszystko wyglądało. 
 
Przew. Rady Miejskiej odczytał i poddał pod głosowanie sprawozdanie z działalności Komisji 
Kultury, Oświaty, Zdrowia i Pomocy Społecznej oraz Porządku Publicznego za 2011 rok. 
 
Sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie przy 13 głosach „za” i stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
 
Do pkt 10 
____________________ 
Radni w materiałach na sesję otrzymali sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Narkomanii za 2011 rok. 
 
Przew. RM p. Jan Andrzejewski poinformował, że  Komisje RM  pozytywnie zaopiniowały 
sprawozdanie. 
 
Radny p. Bogusław Junke powiedział, że nie ma w sprawozdaniu powiedziane czy w związku 
z nadużywaniem dopalaczy czy z powodu narkomanii były jakieś wykroczenia pod wpływem 
działania substancji odurzających. 
Kierownik Posterunku Policji w Łęknicy p. Artur Rygiel wyjaśnił, że w zeszłym roku na 
terenie miasta Łęknicy policja nie ujawniła osób, które popełniły przestępstwo będąc pod 
wpływem środków odurzających. Również w Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych nie było osób które konsultowałyby się w sprawie uzależnienia 
narkotykowego. Przypuszczalnie osoby z takim problemem zgłaszają się gdzie indziej, gdzie 
są anonimowi. Ośrodek Terapeutyczny PROFIL w Żarach jest bardzo dobrze rozbudowany, 
gdzie zgłasza się bardzo dużo ludzi, również z terenu Łęknicy. 
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Radny B.Junke dopytuje czy jest możliwość sprawdzania kierowców na obecność środków 
odurzających. 
Kierownik PP p. A. Rygiel powiedział, że jest taka możliwość i Policja w Łęknicy posiada 
takie urządzenia. Część otrzymał z Komendy Policji w Żarach oraz 10 sztuk zostało 
zakupionych ze środków pochodzących z GPPiRPA. 
 
Przew. Rady Miejskiej odczytał i poddał pod głosowanie sprawozdanie z realizacji Gminnego 
Programu Przeciwdziałania Narkomanii za 2011 rok. 
Sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie przy 13 głosach „za” i stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
 
Do pkt 11 
____________________ 
Radni w materiałach na sesję otrzymali sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za rok 2011. 
 
Przew. RM p. Jan Andrzejewski poinformował, że  Komisje RM  pozytywnie zaopiniowały 
sprawozdanie. 
 
Przew. Rady Miejskiej odczytał i poddał pod głosowanie   
Sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie przy 13 głosach „za” i stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
 
Do pkt 12 
____________________ 
Radni w materiałach na sesję otrzymali projekt uchwały  w sprawie przyjęcia Gminnego 
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na terenie miasta Łęknica 
na 2012 rok. 
 
Przew. RM p. Jan Andrzejewski poinformował, że  Komisje RM  pozytywnie zaopiniowały 
projekt uchwały.  
 
Przew. Rady Miejskiej odczytał i poddał pod głosowanie Uchwałę Nr XIII.96.2012 w sprawie 
przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 
terenie miasta Łęknica na 2012 rok. 
 
Uchwała została podjęta jednogłośnie przy 13 głosach „za” i stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Do pkt 13 
____________________ 
Radni w materiałach na sesję otrzymali projekt uchwały w sprawie poparcia apelu do Prezesa 
Rady Ministrów Rzeczypospolitej Polskiej o opracowanie rządowego programu 
systematycznego pogłębiania koryta rzeki Nysy Łużyckiej. 
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Przew. RM p. Jan Andrzejewski odczytał pismo Rady Powiatu Krośnieńskiego o poparcie 
apelu o opracowanie rządowego programu systematycznego pogłębiania rzeki Nysy 
Łużyckiej. 
Przew. RM wyjaśnił, że apel jest zasadny, gdyż Nysa Łużycka przepływa także przez Łęknicę 
a stan koryta Nysy jest bardzo niepokojący. Jak zauważył jeden z radnych dno jest prawie 
równe z brzegiem. W wypadku wiosennych roztopów lub jakichś innych poopadowych 
jesteśmy w sytuacji bardzo niebezpiecznej. Popierając apel Starostwa Krośnieńskiego 
stworzyliśmy projekt uchwały Rady Miejskiej w Łęknicy gdzie podpisujemy się pod nim 
wystosowując tę uchwałę do Prezesa Rady Ministrów.  
 
Przew. RM  poinformował, że  Komisje RM  pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  
 
Przew. Rady Miejskiej odczytał i poddał pod głosowanie Uchwałę Nr XIII.97.2012 w sprawie 
poparcia apelu do Prezesa Rady Ministrów Rzeczypospolitej Polskiej o opracowanie 
rządowego programu systematycznego pogłębiania koryta rzeki Nysy Łużyckiej. 
 
Uchwała została podjęta jednogłośnie przy 13 głosach „za” i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił 10 min. przerwy. 
Przew. RM wznowił obrady sesji po przerwie.  
 
 
Do pkt 14 
____________________ 
Radni w materiałach na sesję otrzymali projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości 
opłaty targowej w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za 
inkaso oraz wyznaczenia terminu płatności dla inkasentów. 
  
Przew. RM p. Jan Andrzejewski poinformował, że  Komisje RM  pozytywnie zaopiniowały 
projekt uchwały.  
Przew. Rady Miejskiej odczytał i poddał pod głosowanie Uchwałę Nr XIII.98.2012 w sprawie 
ustalenia wysokości opłaty targowej w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów i wysokości 
wynagrodzenia za inkaso oraz wyznaczenia terminu płatności dla inkasentów.  
Uchwała została podjęta jednogłośnie przy 13 głosach „za” i stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Do pkt 15 
____________________ 
Radni w materiałach na sesję otrzymali projekt uchwały w sprawie zwolnień od podatku od 
nieruchomości rekultywowanych gruntów po składowiskach odpadów. 
Przew. RM poinformował, że  Komisje RM  pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  

Przew. RM p. Jan Andrzejewski powiedział, że będzie wstrzymywał się od głosu , ponieważ 
nie wierzy w dobrą wolę jakiejkolwiek spółki i na pewno będziemy mieli na bieżąco 
podnoszone ceny śmieci, a to się nie będzie przekładać na naszą tzw. dobrą wolę. 
Radny W. Pinkowski  powiedział, że na komisji budżetu rozmawiano o użyczonych 
maszynach i uważa, że powinien być wyznaczony termin do kiedy je użyczamy. 
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Burmistrz powiedział, że jest użyczone spółce, której jesteśmy udziałowcami do momentu jej 
działania. Należy traktować jako nasz wkład do spółki i rekultywacji naszego wysypiska. 
Przew. RM przypomniał, że podczas spotkania z p. Iżykiem nie było powiedziane 
jednoznacznie, czy będzie rekultywacja czyniona za pieniądze związku, czy gmina będzie 
robić to w dużej mierze za swoje pieniądze.  
Burmistrz powiedział, że już zostały poczynione prace. W tej chwili wysypisko nie jest nasze, 
ponieważ z dniem 1 stycznia 2012r. przekazaliśmy je spółce. Na zebraniu Łużyckiego 
Związku Gmin zostało ono przyjęte przez spółkę. Jest uchwała o przyjęciu łęknickiego 
wysypiska. Nie wie za czyje pieniądze ma być rekultywowane wysypisko bo nie było takiej 
uchwały.  
Przew. RM zaproponował zawiesić temat, ponieważ jest jeszcze wiele niewiadomych. 
Przew. Rady Miejskiej odczytał i poddał pod głosowanie Uchwałę Nr XIII.99.2012 w sprawie 
zwolnień od podatku od nieruchomości rekultywowanych gruntów po składowiskach 
odpadów. 
Uchwała została przyjęta  przy 5 głosach „za”, 0 głosów „przeciw”, 8 głosach 
„wstrzymujących się” i stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Do pkt 16 
____________________ 
Radni w materiałach na sesję otrzymali projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały w 
sprawie wyrażenia zgody na bezprzetargowe oddania w użytkowanie nieruchomości 
stanowiących mienie komunalne Gminy Łęknica. 
 
Przew. RM p. Jan Andrzejewski poinformował, że  Komisje RM  pozytywnie zaopiniowały 
projekt uchwały.  
 
Przew. Rady Miejskiej odczytał i poddał pod głosowanie Uchwałę Nr XIII.100.2012 w 
sprawie uchylenia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na bezprzetargowe oddania w 
użytkowanie nieruchomości stanowiących mienie komunalne Gminy Łęknica. 
 
Uchwała została podjęta  jednogłośnie przy 13 głosach „za”. Uchwała stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
 
 
Do pkt 17 
____________________ 
Radni w materiałach na sesję otrzymali projekt uchwały w sprawie w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Powiatowi Żarskiemu. 
  
Przew. RM p. Jan Andrzejewski poinformował, że  Komisje RM  pozytywnie zaopiniowały 
projekt uchwały.  
 
Przew. Rady Miejskiej odczytał i poddał pod głosowanie Uchwałę Nr XIII.101.2012 w 
sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Żarskiemu 
Uchwała została podjęta jednogłośnie przy 13 głosach „za” i stanowi załącznik do protokołu. 
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Do pkt 18 
____________________ 
Radni w materiałach na sesję otrzymali projekt uchwały w sprawie zmiany Statutu Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Łęknicy. 
 
Przew. RM poinformował, że  Komisje RM  pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 
 
Kierownik OPS p. Alina Andrus wyjaśniła, że zmiana do Statutu OPS jest spowodowana tym, 
że od 1 stycznia wchodzi w życie ustawa o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej, i 
w związku z tym muszą być wprowadzane zmiany do statutu, ponieważ to zadanie zostało 
powierzone do realizacji przez Ośrodek Pomocy Społecznej. 
Radna p. Dorota Łepuch zapytuje co to jest piecza zastępcza i na czym polega. 
Kierownik OPS wyjaśniła, że OPS musi dodatkowo wspierać rodziny zastępcze, niewydolne 
wychowawczo. Do tego dochodzi też praca asystenta rodziny, który musi pracować z tymi 
rodzinami w miejscu zamieszkania, pomagać w wychowaniu dzieci, gospodarowaniu ich 
środkami, uczestniczyć w ich życiu na co dzień. Jeżeli dzieci są w domu dziecka lub w 
rodzinach zastępczych to ośrodek musi pracować z tymi rodzinami, którym odebrano dzieci 
tutaj na miejscu. 
Przew.RM p. J.Andrzejewski zapytuje, czy w ustawie jest powiedziane, że żeby wypełnić 
znamiona tej ustawy trzeba koniecznie stworzyć etat, czy można powierzyć komuś już 
pracującemu. 
Kier. OPS wyjaśniła, że w ustawie jest zapisane, że pracownik socjalny nie może być 
asystentem rodziny. 
Radny p. A.Rygiel zapytuje ile jest takich rodzin. 
Kier. OPS powiedziała, że jest jedna taka rodzina, której zabrano dzieci do domu dziecka, ale 
rodzin z dziećmi,  z którymi trzeba pracować tutaj na miejscu jest o wiele więcej. 
 
Przew. Rady Miejskiej odczytał i poddał pod głosowanie Uchwałę Nr XIII.102.2012 w 
sprawie zmiany Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Łęknicy. 
 
Uchwała została podjęta jednogłośnie przy 13 głosach „za” i stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Do pkt 19 
____________________ 
 
Analiza oraz zajęcie stanowiska dotyczącego protokołu pokontrolnego z przeprowadzonej 
kontroli w 2011 roku przez Regionalną Izbę Obrachunkową. 
Przew. RM p. J.Andrzejewski poinformował, że radni otrzymali kopie protokołu 
pokontrolnego, z którym się zapoznali oraz wyjaśnienia pokontrolne Burmistrza. 
Przew. RM wspomnił, że w wystąpieniu pokontrolnym jest mowa o milionach, które gmina 
mogłaby wziąć a nie wzięła, mówi się o pewnych nieprawidłowościach w jednostkach 
budżetowych, gdzie przesuwa się środki niezgodnie z prawem.  
 
Radny p. Bogusław Junke powiedział, że komisja kultury dwukrotnie spotykała się i 
omawiała protokół pokontrolny. Gdy  po raz pierwszy przeczytaliśmy, to ta  kwota  ponad 4 
mln. zł była dla nas szokująca. Na kolejną komisję poprosiliśmy Sekretarz Gminy, która 
dogłębnie i dobitnie nam tą sprawę wyjaśniła, przyznaliśmy całkowicie rację, bo zdajemy 
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sobie sprawę, że ogromna część bazaru by w ogóle padła  i nie mielibyśmy w ogóle bazaru i 
pieniędzy.  Zarządzenia z poprzednich lat mówią o tym, że dopuszcza się możliwość 
negocjacji z wysokości stawek za dzierżawę  gruntu na targowisku w zależności od położenia 
gruntów względem głównych traktów handlowych. Pan kontrolujący podszedł do tego w inny 
sposób. Humorystycznie można powiedzieć, cóż to by była za kontrola, która by nie wyłapała 
jakichś nieprawidłowości, w każdej pracy i u każdego można nieprawidłowości wyłapać. 
Nie mniej jednak takie kontrole zewnętrzne są bardzo potrzebne, ponieważ wykazują 
nieprawidłowości i niedociągnięcia na niektórych stanowiskach, których pan burmistrz mógł 
nie zauważyć, a taka kontrola mu to wszystko wykazała. Pocieszające jest to, że poszły za 
tym znaczące działania organizacyjne. Mamy nową strukturę przydziału zadań w 
poszczególnych działach i wiemy jak to będzie wszystko wyglądało i żyjemy nadzieją, że nie 
dojdzie do sytuacji drastycznych.  
Komisja kultury uznaje, że działania związane z targowiskiem były całkowicie prawidłowe. 
Radny B.Junke odniósł się do nieprawidłowości dotyczących funduszy na przeciwdziałanie 
alkoholizmowi. Przypomniał, że wiele razy mówił o tym, że  są to pieniądze znaczone o 
których wszyscy doskonale wiedzą, pomimo to na komisjach ciągle trwają dyskusje, że 
pieniędzy z GPPiRPA  powinno więcej wypływać na inne rzeczy. Były zakusy budowania 
budynku socjalnego z tych pieniędzy. Z informacji zaciągniętych z innych gmin wynika, że 
tylko Łęknica ma takie zakusy sięgania po pieniądze z przeciwdziałania alkoholizmowi  na 
inne rzeczy.  
Zdaniem radnego B.Junke jak najwięcej pieniędzy powinno iść w kierunku: do PROFILA, 
OPS też powinien dostać jakieś pieniądze, żeby ludzie, którzy nie mają pieniędzy na dojazdy 
do szpitala, czy na terapię do PROFILA w Żarach.  
Przew.RM p. J.Andrzejewski zapytuje, kto jest odpowiedzialny za to, że prawo zamówień 
publicznych nie wykonaliśmy prawidłowo. 
Burmistrz wyjaśnił, że rzecz dotyczyła nazwy projektu. Firma, która składała ofertę na 
realizację zadania dotyczącą Boiska Wielofunkcyjnego, które było realizowane z programu 
Polska – Saksonia, nieopatrznie dopisała ORLIK, a to nie był ORLIK i komisja przetargowa 
tego nie zauważyła. 
Przew.RM zapytuje, czy bonifikaty udzielane od stawki 37 zł w dół za dzierżawę gruntu na 
targowisku były udzielane również ludziom spoza Łęknicy. 
Burmistrz wyjaśnił, że nie ma podziału na Łęknica, czy nie Łęknica, to są stawki ustalone  
zarządzeniem, a targowisko jest podzielony na sektory. 
 
 
Do pkt 20 
____________________ 
 
Wnioski i informacje. 
Przew. Rady Miejskiej p. Jan Andrzejewski odczytał: 
 

1) Wniosek Komisji Budżetu, Gospodarowania Mieniem Komunalnym, Inwestycji, 
Gospodarki Przestrzennej, Komunalnej i Rolnictwa z dnia 25.01.2012r. o 
skontrolowanie przez Komisję Rewizyjną funkcjonowanie stołówki szkolnej pod 
względem odpłatności za posiłki, gramatury posiłków, osób korzystających z 
obiadów, wydatków – kosztów utrzymania stołówki. 
 

Przew. RM poddał pod głosowanie, kto jest za przyjęciem wniosku. Wniosek został przyjęty 
do realizacji przy 6 głosach – „za”, 0 głosów „przeciw , 7 głosach „wstrzymujących się”.  
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2) Wniosek Komisji Budżetu, Gospodarowania Mieniem Komunalnym, Inwestycji, 
Gospodarki Przestrzennej, Komunalnej i Rolnictwa z dnia 22.02.2012r. o: 

1. Przeprowadzenie przez Kierownika RGN inwentaryzacji punktów handlowych na 
targowisku miejskim, z których pobierana jest opłata dzienna; 

2. Przeznaczenie środków finansowych pochodzących z wpływów i wydatków 
związanych z gromadzonymi środkami z opłat i kar za korzystanie ze środowiska na: 
1) zmodernizowanie wykonania przepustu wody pod nasypem kolejowym od strony 

ul. H.Sawiskiej, 
2) wzmocnienie wału za mostem kolejowym w kierunku mostu drogowego; 

3. Rozeznanie miejsc wycieku ścieków do kanału rzeki i znalezienie sposobu 
rozwiązania tego problemu. 

 
Przew. Komisji Budżetu p.A.Marszałek wyjaśnił, że chodziło o wykorzystanie środków 
pochodzących z opłat za korzystanie ze środowiska. W tym roku jest to ok. 60.000 zł i 
komisja zgodnie z ustawą o ochronie środowiska rozpatrywała różne rzeczy, które mogą być 
robione. Między innymi w ustawie jest zapisane, że środki mogą być przeznaczone na 
przedsięwzięcia związane z gospodarką, ochroną ziemi, ale także przeciwdziałanie klęskom 
żywiołowym, likwidowaniem skutków itp. Pamiętamy powódź,  przerwanie wału od strony 
ul.H.Sawickiej i zalanie dużego folderu wody. W wale, którym kiedyś prowadziło torowisko 
kolejowe do Bad Muskau jest przepust wodny, który jest zbyt duży i można by zrobić tam 
zasuwę, którą będzie chronić przed zalaniem terenu byłego parkingu od strony oczyszczalni.  
Druga sprawa dotyczy wału za mostem kolejowym, który przeciekał. Nie chodzi o 
podwyższanie wału, ale o nawiezienie ziemi i wzmocnienie miejsca przy wale,  tam gdzie 
kiedyś stały pawilony. Mając na uwadze, że jest to bardzo strategiczne miejsce dla miasta 
jakim jest Bazar to należałoby to zabezpieczyć lub rozeznać sytuację czy można coś zrobić. 
 
Przew. Komisja Budżetu prosi o informację czy można nawieźć ziemi poza wałem bo chodzi 
o to aby go wzmocnić  
Burmistrz p,Jan Bieniasz wyjaśnił, że na wale i koronie wału nie można nic robić. Co kwartał 
są przeprowadzane kontrole wału przez Zarząd i Meliracje. Po drugiej powodzi 
spowodowanej ulewami w ubiegłym roku, część piachu rozsypaliśmy na stoku wału i 
kontrola zarzuciła nam, że to jest nieprawnie, bez dokumentacji, bez planów.  
 
Przew. RM poddał pod głosowanie, kto jest za przyjęciem wniosku.  
Wniosek został przyjęty do realizacji przy 13 głosach – „za”. 
 
Radny Powiatowy p. Roman Mazurkiewicz w imieniu mieszkańców bloku przy ul. 
Dworcowej 36 i domku jednorodzinnego ul. Dworcowej 35 zwrócił się do Rady Miejskiej w 
Łęknicy z prośbą o wsparcie  ich postulatu i wystąpienie z apelem do Generalnej Dyrekcji 
Dróg Krajowych i Autostrad o zamontowanie ekranów akustycznych w ciągu obwodnicy w 
sąsiedztwie budynków mieszkalnych.  
Mieszkańcy skarżą się na hałas spowodowany intensywnym ruchem samochodów 
ciężarowych. Odległość budynków od obwodnicy jest bardzo mała i wynosi ok. 50 m.  
 Mieszkańcy proszą również o wyjaśnienie sprawy słupków granicznych postawionych na 
terenie wspólnot. 
Przew. RM poinformował, że Rada Miejska wystąpi z zapytaniem, apelem do GDDKiA o 
wykonanie skutecznej ochrony przed hałasem. 
 



13 

 

Radny p.Przemysław Końcowik przekazał informację o zorganizowaniu dwóch obozów przez 
sekcje taneczną i karate działających przy OKSiR. Łącznie w obozach wzięło udział 120 
osób, w większości dzieci w wieku szkolnym. Mieliśmy dofinansowanie przez OKSiR z 
pieniędzy przeznaczonych na sekcje. 
 
Dyrektor ZSP w Łęknicy p. Sławomira Marszałek przekazała informację, że w ramach 
projektu Gimnazjum otrzyma dotacje na zajęcia edukacyjne i koordynatorów w kwocie ok. 
310.000zł, oraz drugi projekt dla kl. I-III w szkole podstawowej „Indywidualizacja” również 
otrzyma środki na zajęcia edukacyjne dla klas I-III.  Są to środki na zajęcia pozalekcyjne dla 
uczniów, na dotacje do wyjazdów dzieci do wycieczek oraz zajęcia w kl. I-III wyrównujące 
wiedzę, poszerzające wiedzę z zakresu przedmiotów matematyczno– przyrodniczych, ale 
również dla dzieci potrzebujących wsparcia zarówno edukacyjnego jaki i psychologiczno- 
pedagogicznego. Obecnie jest przygotowywany kolejny projekt dla klas IV-VI. 
 
 
Do pkt 21 
____________________ 
Radni jednogłośnie przy 13 głosach „za” przyjęli protokół z ostatniej sesji . 

 
 
Do pkt 22 
____________________ 
 
 W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przew. Rady Miejskiej p. Jan 
Andrzejewski o godz. 11:02 zamknął obrady XIII Sesji Rady Miejskiej w Łęknicy, dziękując 
radnym oraz osobom zaproszonym  za udział w sesji, stwierdzając, że „Obrady XIII sesji 
uważa za zamknięte”. 
 
 
 
Protokolant                                                           Przewodniczący Rady Miejskiej 

Anna Sztrajbel                                                                            Jan Andrzejewski 

 
 
 

 


